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Leden
Do nového roku 2021 jsme vstoupili s nadějí a očekáváním na lepší rok než 

byl ten předchozí 2020. Covidová opatření nás postavila na startovní čáru na 
index stupně číslo 5 a to pro nás pro všechny znamená stupeň nejpřísnější. 
Děti školou povinné nastoupily do ško-
ly pouze v prvním a druhém ročníku 
základních škol. Do školy jdou děti spe-
ciálních škol, a naše nejmenší děti jsou 
ve školkách. Jsou otevřeny obchody s 
nejnutnějšími potřebami: potraviny, 
drogerie, lékárny, prodejny pro zvířa-
ta. Zákaz nočního vycházení platí od 21 
hod do 5 hod ranní. Datum zatím do 22. 
1. 2021. 

První dny roku naší kotlinu pokryl 
sníh a děti si mohly zpříjemnit čas 
zimními radovánkami. Milovníci bílé 
stopy mohli využít okolí Statenic a po 
dlouhých letech si zaběhat na běžkách. 

~

Díky zastupitelům zůstaly ceny poplatků za odpady a našich čtyřnohých přá-
tel na stejné výši jako v minulých letech. 

~
Od 15. 1. 2021 byl spuštěn celostátní registr osob starších 80 let a přihlašování 

na očkování proti Covidu 19. Vláda upřednostnila očkování těch spoluobčanů, 
kteří se v době covidu stali nejohroženější skupinou. Obecní úřad zaslal senio-
rům nad 80 let, kterých je v obci necelých čtyřicet, závazné přihlášky k očko-
vání proti Covid-19. Součástí přihlášky je nabídka zajištění termínu očkování a 
hromadného odvozu do očkovacího centra. 

~

Vláda prodlužuje nouzový stav do 14. 2. 2021. Od soboty 30. 1. 2021 se zpřísňují 
bezpečnostní opatření, lze cestovat jen do vlastních nemovitostí a to jen čle-
nové jedné domácnosti. Uzavírají se tržiště, platí zákaz pobytu cizinců vyjma 
studentů, pracovních pobytů a návštěvy za rodinnými příslušníky. Uzavírá se 
hranice. Od prosince roku 2020 mohou občané bezplatně absolvovat antigenní 
testy, je možné testy absolvovat každý třetí den. 
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~
Přestavba knihovny se blíží do finále a v nejbližších dnech naše knihovnice 

Bára a Zuzka budou půjčovat knihy v nových prostorech. Zatím bohužel nejsou 
možné aktivity spojené s kroužky pro děti, knihy se mohou půjčovat jen přes 
okénko. Snad nám příští dny přinesou rozvolnění a všechny aktivity, hry a se-
tkávání budou ve standartním režimu. 

~

Únor
Druhý měsíc se nám představil v pravém zimním kabátě, po několika noč-

ních vydatných sněhových přídělech vloček se prudce ochladilo. Noční teploty 
atakovaly patnáct stupňů pod nulou a denní teploty se nedostaly do plusových 
hodnot.
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Středočeský kraj vytvořil nový web udělaný speciálně pro očkování. Zde na-
jdete vše stručně, přehledně: data, čísla, statistiky, nejčastější otázky občanů 
a odpovědi. Je zřízená bezplatná telefonní linka pro občany. 

~
Masopustní stezka

Každoroční únorový masopust se letos z bezpečnostních důvodu bohužel 
nemohl konat. Naše knihovnice Bára a Zuzka připravily pro děti i dospělé 
Masopustní stezku, současná situace nám nedovoluje se společně scházet, a tak 
pro nás děvčata nachystala takový skoro průvod. Od neděle 14. 2. od 15 hod do 
úterý 16. 2. 18 hod jsme se na ní mohli vydat. Čekalo na nás 10 zastavení s pona-
učením o masopustních tradicích s říkankami a úkoly pro malé a velké. Stezka 
začínala u restaurace Ve mlejně v Černém Volu a končila na náměstíčku u ka-
várny, kde na každého účastníka čekala sladká odměna. 

~
Letošní první zasedání zastupitelů obce se letos konalo ve středu 17. 2. 2021 

formou videokonference. Hlavní a důležité body zasedání: 

Přivaděč VPSÚ
Paní starostka oslovila pana Ing. Glogara o popis proběhlých jednání v rámci 

Přivaděče VPSÚ. Bude docházet ke změně stanov (předpokládaný termín je du-
ben-červen 2021), které budou posléze zastupitelstvu obce Statenice předloženo 
ke schválení. Zmínil, že Dohoda vlastníků souvisejících vodovodů s městem 
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Roztoky a svazkem VPSÚ byla v posledních letech pouze na 1 rok a teď se podaři-
lo vyjednat smlouva na delší dobu. Není si jistý, zda na dobu 5 let nebo 5,5 let. Na 
základě mandátu paní starostky ze zastupitelstva obce usnesení č. 202/18.11/20 
informoval, že obec obdržela od ALFA PRAHA z 17.2.2021 a také CPI variantní 
řešení přívodu vody do Statenic. Předmětné bylo předáno zpracovateli vodo-
hospodářské studie společnosti SUNCAD k posouzení. Pan Ing. Glogar popsal 
průběh několika jednání ohledně zásobování obce pitnou vodou, kterých se se 
starostkou účastnil. Obec Tuchoměřice se vyjádřila, že v budoucí strategii ne-
počítá s vodou, kterou dosud dodává do Statenic. Informoval, že Krajský úřad 
Středočeského kraje zpracovává studii proveditelnosti zásobení pitnou vodou. 
Dále informoval, že byli na jednání u zpracovatele této studie, společnosti VRV. 
Účelem jednání byla verifikace množství našich potřeb vody. Byla jim předána 
naše vodohospodářská studie. Obec Statenice byla pochválena, že jako jedna 
z mála obcí může předložit koncepční řešení dodávek pitné vody. Krajský úřad 
vydá stanovisko k doporučené variantě dle vodohospodářské studie. Dále in-
formoval o jednáních s PVS a PVK, kterých se zúčastnila i obec Tuchoměřice. 
Od PVS očekáváme získání stanoviska k doporučené variantě dle vodohospo-
dářské studie. Dále informoval, že je třeba ještě jednat s obcí Horoměřice a ně-
kolika soukromými vlastníky ohledně doporučené varianty dle vodohospodář-
ské studie. Pan Ing. Glogar zmínil, že jednání považuje veskrze za úspěšná. Ke 
konci března by starostka mohla v souladu s termínem, na který má mandát, 
předložit koncepční návrh dalšího postupu celkového řešení dodávek pitné 
vody. Nakonec informoval, že včera (16. 2. 2021) došlo k jednání s ALFA PRAHA 
a 1. VHS. Paní Šmardová se zeptala, proč si ALFA PRAHA v dopise z 17. 2. 2021 stě-
žovala, že vedení 1. Vodohospodářské společnosti nebylo zmocněno pro jednání 
za obec Statenice. Paní starostka vysvětlila, že dopis přišel teprve dnes a vzhle-
dem k přípravě na zasedání ho ještě nečetla. Pan Mašek dopis na místě přečetl. 
Následovala diskuse ohledně mandátu vedení 1. VHS. Pan Ing. Glogar, který byl 
účasten zmiňované schůzky, vysvětlil, co se na schůzce diskutovalo a k čemu se 
došlo. A omluvil se, že zatím také zmíněný dopis nečetl. Starostka slíbila, že se 
k němu vyjádří, až prověří, o co jde. 

Záměr pronájmu pozemků, které využívá Sokol Statenice
Paní starostka vysvětlila historii dlouhého vyjednávání zástupců TJ SOKOL 

Statenice o spolupráci s obcí a uvedla, že konečně předkládá návrh záměru 
pronájmu obecních pozemků ke schválení. Zároveň ale uvedla, že zastupitelé 
dosud nenašli shodu k délce a podmínkám pronájmu a že i když má starostka 
připravenou a zkonzultovanou Smlouvu o spolupráci, nemá stále mandát k jed-
nání. Pakliže se Sokolové přihlásí jako zájemci o pozemky, neví, jak má smlou-
vu za obec připravit. Vyzvala zastupitele, zda si někdo tuto otázku nechce vzít 
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na starost. Pan Cechel navrhl nájem na 10 let s možností každoročního prodlu-
žování a s výpovědí a vysvětlil svůj pohled. Následovala diskuse ohledně mož-
ností pronájmu, podmínek dotací a vypověditelnosti. Paní starostka navrhla, 
aby se dnes schválil pouze záměr a finální rozhodnutí bylo tedy provedeno na 
příštím zastupitelstvu. 

Bus 409  
Starostka informovala, že obec Lichoceves nově schválila trasu autobusu 409 
přes svoje území, o což jsme stáli, ale bez účasti na nákladech. Zajížďka přes 
Lichoceves tedy trasu zdražila. Autobus by měl jet finálně přes Velké Přílepy, 
Lichoceves, Statenice – Ke Kůlnám (pokud se stihne zrealizovat prozatím-
ní zastávku, starostka již zadala dopravní studii na toto řešení), Statenice – 
U Kovárny, Statenice – Černý Vůl, hospoda, Horoměřice – Lidl (finanční podíl 
Lidlu v jednání, ale bude tu možnost zastávky) a Suchdol. Náklady na tuto 
linku budou hradit Velké Přílepy a Statenice. Odhadované náklady pro obě 
obce jsou 112.430, - Kč, podíl obce Statenice je tedy necelých 60 tis. Kč měsíčně. 
Starostka znovu upozornila, že výhodou pro občany Statenic je dopravní do-
stupnost Lichocevse, která nikdy neměla spojení, stejně jako spojení s Lidlem. 
Starostka dále informovala, že od 16. března do prosince tohoto roku bude 
kompletně uzavřena Jenerálka a pan místostarosta Pokorný informoval o tra-
sách autobusových linek. Bus 409 bude mít tedy pravděpodobně větší vytíže-
nost. Pan Cechel upozornil, že provoz linky 409 bude od září 2021–červen 2022 
bude pouze zkušební.

~

Vychází letošní první Statenický zpravodaj 
Článek: Dejte si své nemovitosti do pořádku
Ve Statenicích bude v letošním roce probíhat revize katastru nemovitostí. Co 

to znamená? Údaje zapsané v katastru by v ideálním případě měly přesně sou-
hlasit se skutečným stavem. Pokud někde vznikne nová stavba, zanikne stará 
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nebo se změní hranice pozemků či způsob jejich užívání, mělo by to být v pře-
depsaných lhůtách (do 30 dnů) nahlášeno (včetně doložení příslušných listin) 
na katastrální úřad, který zajistí zanesení nového stavu do katastrální mapy.

Jenže skutečný život neprobíhá přesně podle předpisů a řada změn se z nej-
různějších důvodů do zobrazení v katastrální mapě nepromítne. Proto je třeba 
jednou za čas provést revizi. Co nejmenší zatěžování vlastníků V průběhu revi-
ze pracovníci katastrálního úřadu nejprve porovnají katastrální mapu, na níž 
jsou vyznačeny hranice pozemků a staveb, s leteckými snímky. Pak se vydají do 
terénu a přímo na místě posoudí a zaznamenají zjištěné nesrovnalosti. Ty pak 
projednávají s dalšími orgány, např. stavebním úřadem, pozemkovým úřadem, 
obcí apod., a snaží se uvést mapu do souladu se skutečností úřední cestou tak, 
aby nezatěžovali vlastníky nemovitostí. V řadě případů je však součinnost vlast-
níků potřeba. 

Potom katastrální úřad kontaktuje tyto vlastníky osobně a domlouvá s nimi 
nejvhodnější způsob nápravy nesouladu skutečnosti s katastrální mapou. 
Většinou stačí předložit příslušnou listinu – kupní nebo darovací smlouvu, geo-
metrický plán, kolaudační rozhodnutí, povolení stavby apod., někdy je však 
situace složitější a řešení vyžaduje více úkonů. I tehdy se však pracovníci katas-
trálního úřadu snaží vlastníkům vycházet vstříc a pomáhají jim celým proce-
sem projít co nejrychleji. 

Pořádek se vyplatí. Důvodů, proč je důležité mít své nemovitosti v souladu 
s katastrální mapou, je mnoho. Nesprávně zakreslený stav totiž může způsobit 
celou řadu nepříjemných komplikací a zdržení třeba v případě prodeje, dědic-
tví či darování nemovitosti. 

Podobné je to i tehdy, pokud někdo hodlá využít nemovitost jako záruku za 
půjčku. Jestliže tato nemovitost není správně zapsaná v katastru, možnost ru-
čení to výrazně omezuje. Problémy nastávají také při povolování nové výstavby 
či rekonstrukce na špatně zapsaném pozemku a v některých dalších situacích. 
V neposlední řadě je soulad skutečnosti s katastrem významný z hlediska daně 
z nemovitostí. Ta se podle údajů vedených v katastru vyměřuje a vlastník je 
podle zákona povinen všechny změny zohlednit v daňovém přiznání. Pokud 
tak neučiní, vznikne mu povinnost zaplatit pokutu a následně také zjištěný 
nedoplatek daně včetně úroku z prodlení. Je proto v zájmu vlastníka mít vše 
v pořádku a hrozícím nepříjemnostem tak předejít. Apelujeme proto na občany 
Statenic, aby v případě, že budou kontaktováni zástupcem katastrálního úřadu 
a vyzváni k jednání, tuto výzvu neignorovali, ale naopak aktivně pomohli k vy-
řešení zjištěných nesrovnalostí. 

Obměna na úřadě. Na konci minulého roku na Obecní úřad ve Statenicích 
nastoupily dvě nové administrativní pracovnice. Gabriela Marková pracuje 
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v podatelně a Magda Sumarová má na starosti správu poplatků a evidenci oby-
vatel. Vystřídaly paní Janu Špičákovou a paní Michaelu Schroeglovou. 

~
25. 2. se opět zpřísňují pravidla, místo roušek, které jsme si v loňském roce 

doma šili a dobře nám sloužily, musí nastoupit respirátory, a to pro všechny 
občany starších 15 let. Respirátory, které si musíme zakoupit, jsou povinné do 
všech uzavřených prostor, na ulicích pokud se potkává více osob, děti do 15 let 
musí nosit chirurgické roušky. 

~

Březen
Třetí měsíc roku 2021 nás opět uvedl do dalších a přísnějších opatření. Od 

1. března je omezen pohyb obyvatel a to pouze v katastru obce, nákupy jsou 
omezeny pouze v rámci okresu. Pro cestu, která překračuje dva okresy, musí 
mít občan Čestné prohlášení v papírové podobě, které při kontrolu musí před-
ložit. Školy na všech stupních a to i školy mateřské jsou uzavřeny, doprava je 
omezena. Uzavírají se prodejny a provozovny, které měly k 28. 2. 2021 možnost 
poskytovat služby a prodej – prádelny, čistírny autoopravny, papírnictví, dětské 
oblečení.

~
Dopravní studie

Ve středu 10. března proběhlo na Obecním úřadě pracovní zasedání zastupi-
telů obce, na které byla zpracovatelem společnosti AFRA s.r.o. představena ana-
lytická část dopravní studie. Zpracovává se druhá část tzv. návrhová. Po jejím 
dokončení bude celá dopravní studie zveřejněna. Dopravní studie zpracovává 
vnitřní i vnější dopravní situaci. Navrhuje nové značení, doporučuje parkovací 
stání, jednosměrky, omezení rychlosti, navrhuje cyklostezky, pěší prostupnost, 
ale zabývá se i navázáním na okolní krajinu, propojením na plánovanou pře-
ložku, ověřuje možnost vybudování obchvatu obce v souvislosti se Zásadami 
územního rozvoje obce. 

~
V polovině měsíce začala rekonstrukce mostu na Jenerálce. Pro všechny, 

kdo jezdí do práce do Prahy, je to nepříjemné, veškerá doprava směřuje přes 
Horoměřice, kde se autobus přes provizorně vybudovaného nástupiště ve dvo-
ře statku otáčí směrem na Nebušice. Každodenní cesta do zaměstnání se nám 
všem prodlužila, termín ukončení opravy je 30. listopad 2021. 

~
Začalo velké stěhování naší knihovny. Po několika měsících se rekonstrukce 

konečně dostala do finální podoby. Náš ,,domeček“ se proměnil na důstojnou 
,,dámu“, kterou můžeme hrdě nazývat „knihovna“. Naše děvčata Bára a Zuzka 
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společně s pomocníky a techniky z úřadu knihovnu přestěhovali. Každý, kdo 
měl volné ruce, přiložil je k dílu. Přenášely se těžké krabice, všechny knihy, 
hry, puzzle, poličky, vázičky a obrázky. Vše se musí přenosit do nového. Vše se 
zvládlo, jste skvělí, děkujeme! 

~
Obecní úřad zorganizoval společné očkování našich nejstarších spoluobča-

nů, kteří se o tuto možnost přihlásili, v nemocnici v Kladně.
~

Duben
Tak jako v loňském roce ani letos 

nemůžeme oslavit Velikonoce, tak jak 
jsme byli zvyklí. Letošní velikonoční 
čas nám bohužel nepřinesl ani hezké 
počasí, ale tak jako vloni i letos členo-
vé místního Sokola rozvezli všem dě-
tem od tří do třinácti let velikonoční 
balíčky. 

~
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Sčítání občanů
Od posledního sčítání obyvatel uplynulo neskutečných deset let, nové sčítání 

se nese v době pandemie a umožňuje sčítání online, lidem je dán dostatečný 
časový prostor pro jeho vyplnění. Občané, kteří nemají možnost využít tech-
niku, pak mohou využít květnového termínu, kdy je přijdou navštívit sčítací 
komisaři. 

~

V pondělí 12. dubna jsme se konečně dočkali konce Nouzového stavu, do škol 
se vrací žáci 1. stupně v rotační formě, musí nosit chirurgické roušky a dvakrát 
týdně se testovat. Do školek jdou pouze předškoláci, a to ve skupinách 15 dětí. 
K prezenční výuce se vrací i speciální školy, obnovuje se praktická výuka na 
středních školách.

~
Vychází druhé číslo Zpravodaje

Hlavní téma: Doprava ve Statenicích a okolí.  
Statenice a zejména Černý Vůl jsou již dlouhodobě zatíženy různými problé-
my dopravy. Naše obec se nachází v blízkosti hlavního města a současný stav 
silnic nestačí kapacitně pro velké množství vozidel, která dnes a denně tran-
zitují přes Černý Vůl. V roce 2020 byly zadaná studie na vyhotovení dopravní 
studie, jejímž cílem je prozkoumat možnosti zlepšení dopravní infrastruktu-
ry současné a jednak hledat všeobecně uspokojivý rámec pro infrastrukturu 
výhledovou. 

Statenické mosty 
Dva mosty přes Únětický potok jsou 
v havarijním stavu. Jako první by 
měl přijít na řadu most v centru obce. 
Most je v majetku Středočeského kraje 
a od roku 2016 je plánovaná rekon-
strukce. V současné době je dokonče-
ná projektová dokumentace pro zadá-
ní stavby a probíhá výběrové řízení na 
firmu, která stavbu provede. Termín 
zahájení stavby bude určen po výbě-
ru firmy. Stávající kamenný most by 
měl být zbourán a na jeho místě bude 
postaven železobetonový most. 
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Příměstské tábory
Pro letošní rok připravila Obecní knihovna dva příměstské tábory. První tá-

bor Svět kolem nás – je zaměřen na poznávání, bojovky, výlety a poznávání oko-
lí. Druhý tábor je zaměřen umělecky – hry, objevování, čtení, tvoření. 

Sokol Statenice pořádá tři příměstské tábory, které jsou každoročně zamě-
řeny na sport, hry, procházky a výlety do okolí. Našim přáním je, aby se v létě 
mohly naše děti společně setkávat, hrát si a věnovat se v kolektivu letním rado-
vánkám. Držme si place, aby svět byl v pořádku. 

~
S velkým zármutkem jsme museli přijmout smutnou zprávu, dne 28. dubna 

zemřel akademický malíř pan Petr Šmaha. Vzácný člověk, podporovatel kultu-
ry v naší obci. V posledních letech spolupracoval s naší knihovnou v projektu, 
který se nazýval Příběhy našich sousedů. V parku Parádnice v roce 2019 pořá-
dal malířský plenér. Odešel člověk se vzácným srdcem, budeme na něj dlouho 
vzpomínat. 
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Květen
Pokračuje očkování obyvatel proti Covidu-19. Od května se otevírá registrace 

pro občany 55+. Obecní úřad zajišťuje pro případné zájemce možnost očkování 
v prostoru bývalé knihovny. 

~

Ve středu 12. května se koná Zasedání obecního zastupitelstva. Tak jako 
v minulých měsících pouze formou videokonference. Na programu bylo mno-
ho důležitých bodů. 

Zastupitelstvo schválilo smlouvu o vzájemném darování pozemků mezi 
Statenicemi a Středočeským krajem. Byla také schválena smlouva o dílo na rea-
lizaci projektové dokumentace k MŠ na Parádnici s architektonickým studiem: 
re:architekti studio s.r.o. a smlouva o poskytování poradenských služeb v oblasti 
urbanismu, architektury a územního plánování s architektem MgA. Ondřejem 
Synkem. 

Jednalo se též o provozu autobusové linky č.409 a omezení dopravy a o probí-
hajícím jednání ohledně kanalizační stoky. 

Zastupitelstvo jednohlasně vyjádřilo souhlasný názor k odmítnutí nočního 
letového provozu. Obec schválila přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace. Jednalo se o pravidlech 
pro zveřejňování dat GDPR. 

Starostka představila záměr, aby obec Statenice poskytla ze svého rozpočtu 
jako každý rok žadateli neinvestiční dotaci ve výši 5,- Kč na 1 obyvatele na čás-
tečné pokrytí finanční spoluúčasti společnosti k financování aktivit Strategie 
CLLD 2014–2020 – obnova země knížat a králů. 

Byla přijata upravená Vyhláška o místním poplatku z pobytu a vyhláška, která 
stanovuje zvýšení koeficient pro výpočet daně z nemovitosti platná od příštího 
roku. 

Na pořadu dalšího jednání byla Smlouva o poskytování konzultačních a po-
radenských služeb v oblasti dopravy od pana Syrového. Zastupitelstvo obce 
Statenice schválilo Smlouvu o poskytování poradenských služeb v oblasti sta-
vebních projektů v přípravné fázi s PhDr. Jaromírem Synkem. 

Řešilo se též palčivé téma umisťování statenických dětí do přilehlých školek 
a škol. Byla představena veřejnoprávní Smlouva o výkonu úkolů obecní policie 
mezi Horoměřicemi a Statenicemi. 

Konečně také došlo ke schválení smluvních podmínek a spoluprací mezi obcí 
a TJ Sokolem Statenice. 

Zastupitelstvo obce Statenice schválilo „Grantový program obce Statenice na 
II. pololetí r. 2021“. V závěru jednání se v rámci sekce „různé“ jednalo o Žádosti 
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na prodej obecního pozemku, proběhla informace o poplatcích za popelnice, 
byly představeny závěry schváleného auditu a pan Cechel přinesl informace 
z jednání finančního výboru. Paní starostka informovala o průběhu jedná-
ní s developery a v závěru zveřejnila jméno nového redaktora Statenického 
Zpravodaje kterým se stává pan Josef Rendl. 

~
Mobilní rozhlas 

Nová služba občanům naší obce umožňuje dostávat aktuální informace a no-
vinky z obce přímo na mobilní telefon. V případě zájmu je možné se registrovat 
na email uvedený na stránkách obce, či vyplnit a doručit souhlas se zpracová-
ním osobních údajů. 

~

Červen
S příchodem posledního jarního měsíce roku nastaly první milé změny v ži-

votě všech obyvatel naší země. K 8. červnu informuje Středočeský kraj o prvním 
velkém rozvolnění. Nošení roušek je povinné pouze v uzavřených prostorech, 
jsou povoleny venkovní akce pro dva tisíce lidí. Velká úleva a naděje k návratu 
ke společným akcím, klidným prázdninám bez omezení, možnosti dovolených, 
pobytů v přírodě, u vody, na táborech. 

Každý návštěvník koncertů, divadel a letních dovolených musí mít testy na 
covid a nově potvrzení o očkování proti covidu, či potvrzení o prodělání této 
nemoci a to nejdéle 90 dní po prodělání nemoci. 

~
Oslava 101 let výročí knihovny

První akce nenechala na sebe dlouho čekat, v loňském roce jsme nemohli 
oslavit 100 let od založení naší knihovny, ale to 101 výročí jsme si nenechali ujít. 
16. června byla oficiálně za účasti veřejnosti uvedena do provozu naše knihov-
na. Program byl opravdu bohatý a každý si mohl vybrat, plechová garáž se pro-
měnila v mořskou hlubinu, deštný prales, mohli jsme přeletět přes Alpy, potkat 
se s dinosaury a to vše pomocí virtuální reality. Počasí všem přálo a sluníčko se 
na naší první letošní akci usmívalo celý den. 
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~
Před rokem naši zastupitelé podepsali spolupráci s horoměřickou obecní 

policií. Po ročním zkušebním provozu byla smlouva prodloužena o další rok. 
Práce policie je pro naši obec přínosná, oba strážníci jsou vstřícní a flexibilní 
k potřebám naší obce. Výše příspěvku na úhradu nákladů pro obec Statenice je 
stanovena na částku 348.000,- Kč. 

~
Po covidové pauze se mohlo opět 

konat Setkání se starostkou na téma 
Dopravní studie obce Statenice.

 V naší obci procházejí silnice dru-
hé a třetí třídy, které nejsou kvalitní 
a dávno překročily kapacitu provo-
zu, počet aut, který se dnes a denně 
pohybuje v naší obci a okolí, den ode 
dne narůstá. Silnice v naší obci jsou 
úzké a úplně chybí chodníky. Obec 
nechala zpracovat Dopravní studii, 
která by měla vyřešit současný ne-
utěšený stav. Hlavní prioritou v nej-
bližších měsících je oprava dvou pá-
teřních mostů v obci. Oba mosty by 
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měly přinést ulehčení, jak pro provoz tak pro pěší či cyklisty. Dopravní studii 
nám přišel představit zástupce firmy AFRA CZ s.r.o. Ing. Jiří Lavic, která studii 
pro naší obec zpracovala. 

~
Od 26. června přichází další malé rozvolnění, zvyšuje se počet lidí v kinech, 

divadlech, návštěvy zoo, mohou se konat venkovní akce pro více účastníků. 
Děti mohou odjet na letní tábory, budou se muset prokazovat PCR testy, které 
budou platit sedm dní. Lidé, kteří se vydají na cesty, ať už po naší vlasti, nebo 
do ciziny, budou muset postupovat PCR testy a předkládat je dle stanovených 
podmínek vydaných Ministerstvem zdravotnictví ČR. 

~
V pondělí 28. června se koná předprázdninové Zasedání zastupitelů obce 

opět ve formě videokonference. Hlavní téma: Financování zatrubnění přivadě-
če SO VPSÚ.

Pan Glogar shrnul požadavek Velkých Přílep a Úholiček, se kterými tvoří-
me svazek obcí VPSÚ, kteří nás žádají o spolufinancování roury dosavadní-
ho Přivaděče ve společném vlastnictví. Doporučil, aby paní starostka jednala 
se svazkem o finální úpravě stanov svazku, aby byly jasné majetkové pomě-
ry mezi jednotlivými členy svazku a tím podmínil další investice do Svazku. 
Dále vysvětlil, o jak velkou částku se jedná (8 500 000,- Kč za stavební práce 
a 500 000,- Kč za projektové práce a dozorové práce) a jaké důsledky by obec 
čekaly, kdyby se rozhodla tuto investici podpořit/nepodpořit. Dále upozornil, 
že se jedná o investici, jenž se dá brát jako součást projektu VDJ – Úholičky, kte-
rý je jednou ze 2 variant navržených VDJ, ale o němž zatím obec nerozhodla. 
Pan zastupitel Cechel dodal, že by byl rád, kdyby se pokračovalo v projektování 
VDJ s Úholičkami, aby se pro obec tato možnost neuzavřela. Pan místostarosta 
Pokorný dodal, že se ve skutečnosti jedná o prodloužení stávajícího přivaděče, 
takže by obec finance investovat měla, protože ho v každém případě bude ještě 
několik let využívat. Paní starostka shrnula dvě doporučené varianty vodohos-
podářské studie s tím, že výhledově obec bude muset opustit zásobování pitné 
vody z Tuchoměřic. Zatím je podle ní výhodné si nechat otevřené obě možnosti 
a dále prověřovat podmínky. Mít vlastní vodojem a vlastní přivaděč, tak, aby 
bylo možné zásobovat obě tlaková pásma v obci, je nezbytné. Nadále potvrdila, 
že v případě dalších investic do vodojemu Úholičky ze strany obce Statenice 
bude potřeba aktualizovat stanovy svazku. Navrhla usnesení, podle kterého by 
se měly nejprve vyjednat stanovy. 

~
Vychází třetí Zpravodaj Statenic a Černého Vola

Hlavní téma: Voda a její využití z pohledu Vodního zákona. 
Voda je jedním z nejdůležitějších zdrojů pro život na naší planetě a je potřeba se 
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k ní podle toho náležitě chovat. V roce 
2001 vzešel v platnost Zákon č. 254/2001 
Sb. o vodách (Vodní zákon), jehož úče-
lem je chránit povrchové a podzemní 
vody, jako ohrožené a nenahraditelné 
složky životního prostředí a přírodní 
zdroje, a  stanovit podmínky pro hos-
podárné využívání těchto zdrojů. 

Voda povrchová i podzemní z pohle-
du Vodního zákona není předmětem 
vlastnictví a není součástí ani příslu-
šenstvím pozemku, na němž nebo pod 
nímž se vyskytuje. Co to přesně zna-
mená? Voda je pro každého z nás, mů-
žeme ji využívat a hospodařit s ní, ale 
musíme vědět, že k takovému zachá-
zení musíme mít příslušná povolení. 
Každý může na vlastní nebezpečí bez 
povolení nebo souhlasu odebírat vodu nebo s ní jinak nakládat pro vlastní 
potřebu, není-li k tomu třeba technického zařízení (čerpadlo, pumpa, atd.). To 
znamená, že jakákoliv studna či čerpadlo umístěné v potoce má charakter od-
běru, který musí být povolen. 

Orgánem, který vydává povolení s nakládáním s vodami je příslušný vodo-
právní úřad. Vodní zákon samozřejmě stanovuje výjimky, u kterých není nut-
né žádat o povolení, jako jsou např. historické studny (vzniklé před rokem 1955) 
či studny, které jsou součástí pozemku, ale nedochází v nich k odběru pod-
zemních vod. Samozřejmostí jsou výjimky pro záchranné bezpečnostní složky, 
které v případě ohrožení mohou bez povolení vodní zdroje využít. V případě, 
že máte na svém pozemku studnu či odebíráte vodu z povrchového zdroje, je 
nutné mít povolení k odběru vody (pokud se na vás nevztahují výše popsané 
výjimky).

Je třeba také myslet na to, že Vodní zákon nedefinuje jen podmínky odběru 
povrchových a podzemních vod, ale také sankce za jejich neoprávněný odběr. 
Proto, prosím, dbejme na zákonné požadavky a chovejme se k naší vodě s res-
pektem a úctou, ať může sloužit po mnoho dalších generací ve stejném množ-
ství a kvalitě. 

~
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Červenec
První prázdninové dny přicházejí změny v opatření s nemocí Covid-19. 

K uznání bezinfekčnosti je nutné být plně očkován, tzn. je potřeba mít dvě 
dávky vakcíny, nebo mít max 180 dní po prodělání nemoci covid. Lidé, kteří 
nesplňují tyto podmínky, musí do restaurací, kulturních zařízení, nemocnic 
a domovů důchodců podstoupit PCR testy na Covid-19. Po více než roční pauze 
je možné cestovat do zahraničí. Turisté, kteří nejsou plně očkovaní a nejsou 180 
dní po prodělání nemoci Covid, musí dle daného semaforu, který každý týden 
vydává MZV, podstupovat testy či karanténu po návratu do ČR. 

~
Příměstské tábory

Po roční pauze se mohly konat příměstské tábory. Letošní premiéra tábora 
Svět kolem nás, který pořádala statenická knihovna, se vydařila. Oba dva tur-
nusy se naplnily do posledního místa. Vzhledem k tomu, že naše obec nemá 
školku, je příměstský tábor jediná možnost, kde se mohou setkat děti z naší 
obce. Tábor spolu s knihovnicemi Bárou a Zuzkou vedla učitelka komunitní 
školy Eliška Frková. O zpestření programu se postaraly externí lektorky Alice 
Bláhová, Veronika Trachtová a lektor Lukáš Konrád. 

Sokol Statenice pořádal tři příměstské tábory. Polovina letošních účastníků 
přišla na základě pozitivní zkušenosti z loňska. Tábor se nesl v duchu sporto-
vání, děti jezdily na kole, absolvovaly výlet do zoo, sbíraly v lese dřevo, opékaly 
si buřty. 

Děti měly radost z pohybu a setkání se svými vrstevníky. Není pochyby, že 
proticovidová opatření měla silně negativní dopad na děti školou povinné. 
V posledních dvou letech se setkávaly naživo ve škole jen poskrovnu, navíc 
v rouškách. Většina z nich měla méně pohybu, často přibraly a objevovaly se u 
nich psychické obtíže, včetně nárůstu počtu závislých na elektronice. Tábory 
ve Statenicích jsou pro děti vzácnou příležitostí strávit intenzivněji čas s vrstev-
níky a sousedy v jejich přirozeném prostředí v místě bydliště. 
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Srpen
Druhý prázdninový měsíc přinesl pozitivní změny v covidových opatřeních. 

Hromadné kulturní a sportovní akce se kapacitně zvýšily, v klubech byl povo-
len tanec, otevřely se koupaliště a bazény, ale vše za určitých podmínek, stále 
platí plné očkování a maximálně 180 dní po prodělání nemoci Covid-19. Lidé, 
kteří tuto podmínku nesplňují, musí podstoupit PCR test na Covid-19. Vyjímku 
tvoří výstavní prostory, organizované prohlídky na zámcích či hradech, kde 
není nutné dokazovat bezinfekčnost. 

~
Prázdninové Zasedání zastupitelstva obce se konalo v pondělí 11. 8. 2021 for-

mou videokonference. 
Hlavní téma zastupitelstva: Čistírna odpadních vod. 
Paní starostka informovala, že jednání, které vede s developery, a to přede-

vším se společností ALFA PRAHA, se poslední dobou zintenzívněla a jeví se jako 
oboustranně vstřícná. Na základě ALFY PRAHA požádala starostku o udělení 
souhlasu s Žádostí o územní rozhodnutí pro projektovou dokumentaci, zpraco-
vanou společností Vodohospodářské inženýrské služby, a.s.č.VIS1/18-029 z břez-
na 2019, jejímž je žadatelem. Developeři se obávají, že kdyby starostka dostala 
mandát k tomuto souhlasu, až na dalším jednání zastupitelstva v září, mohlo 
by dojít k časové prodlevě, která by v konečném důsledku mohla znemožnit 
v budoucnu tuto projektovou dokumentaci dále využít. Starostka proto překlá-
dá zastupitelům tento návrh ke schválení a dále upozorňuje přítomné zastupi-
tele, že takovým souhlasem obec schvaluje záměr výstavby ČOV, a to v případě, 
že zatím není jasno, na kterém pozemku a na základě jakého projektu bude 
ČOV jednou postavena. Místostarosta Šanda přišel s návrhem rozšířit usnesení 
předložené starostkou na pracovním jednání o část II, která by zdůraznila, 
že má vedení obce pokračovat v jednání s developerem za účelem prověření 
dalších variant výstavby ČOV a o část III, ve které si zastupitelstvo vyhrazuje 
právo rozhodnout o dalším postupu a finální podobě ČOV. Zastupitelé s tímto 
návrhem souhlasili. 

~
Během letních prázdnin proběh-

la provizorní oprava povrchů v uli-
cích Skalní, Nad Vinicí, U Mlýna, Pod 
Višňovkou. Jednalo se dočasné řešení 
pokládky asfaltového recyklátu polože-
ného strojově. Kompletní rekonstruk-
ce čeká ulici V Lukách, do především 
travnaté cesty se v srpnu zakously 
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první pracovní stroje, aby této cestě, které propojuje silnici od Černého Vola až 
do ulice Za Školou daly této cestě důstojnou podobu. 

~

Září
První školní den přivedl naše děti, žáky a studenty do školních lavic. Stále 

platila hygienická pravidla, výuka stále probíhala v respirátorech. 
~

Vítání prvňáčků
Vítání prvňáčků udělalo radost nejen nám dospělým, ale především ma-

lým školákům a jejich rodinám. Podobu hodného a sečtělého strašidla vzal na 
sebe Zdeněk Přáda, všechny prvňáčky pasoval na školáky a budoucí čtenáře. 
Divadélko připravily Alča Heverová a Eliška Frková, opravdový meč byly zapůj-
čen manžely Najmanovými a sladkou tečku nakonec v podobě skvělé zmrzliny 
darovala paní Škopková z Kavárničky. Krásné slunečné odpoledne se povedlo. 

~
S příchodem nového školního roku byla uvedena do provozu nová autobuso-

vá linka č. 409, která propojuje naší obec se Suchdolem. Nový spoj sveze děti, 
které navštěvují suchdolskou základní školu, ale i studenty, kteří navštěvují 
Českou zemědělskou universitu. Během prázdnin vznikly na Račanech dvě 
nové autobusové zastávky. 

~
Měsíc září jako by nám chtěl vynahradit poněkud chladnější jaro a omezení 

aktivit z důvodu Covidu-19. Od prvních dnů nás provázelo příjemné babí léto, 
ideální pro venkovní aktivity, které se mohly konat s maximálním dodržová-
ním hygienických podmínek. 

~
Na první sobotu nás pozvaly naše knihovnice na letní kino na Parádnici 

na promítání filmu GUMP, pes který naučil lidi žít. Film pro děti, ale i do-
spělé. Hezkou atmosféru sobotního večera zakalilo zklamání, které řadě z nás 
přinesla technická závada na straně TS production – firmy zajišťující projekci. 
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Namísto plánovaného Gumpa jsme nakonec viděli jiný film – Dolittl. Naše děv-
čata to nevzdala a v sobotu 27. 9. se diváci dočkali promítání filmu GUMP.

Svatováclavské slavnosti 
Po loňské covidové pauze se letos konaly Svatováclavské slavnosti. Svatý Václav 

nás pozval na prosluněnou Parádnici, kde byl pro návštěvníky připraven boha-
tý program, od dílniček, zručnosti, po divadélko, hudbu a tanec. Děti se učily, 
jak si vyrobit meč, navléknout korálky, lisování vinných hroznů. Čekání na 
jednotlivých stanovištích se dalo prožít za poslechu středověkých rytmů ka-
pely Peregrin. Pod šapitó se odehrávaly divadelní hry pro děti všech věkových 
kategoriích. Stánky nabízely spoustu dobrot, koláčů, buřtů, ale i spoustu ná-
ramků, korálků, knih a výrobků z patchworku. Celé odpoledne nám modero-
vala paní Alena Heverová. Velké poděkování všem, kteří se podíleli na realizaci 
a přípravě letošního ročníku: pracovníkům Obecního úřadu, organizátorům, 
dobrovolníkům a sponzorům, kteří akci podpořili. 
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Říjen

Cena Knihovna roku 2021
Obecní knihovna Statenice získala prestižní ocenění Knihovna roku 2021. 

Naše knihovna soutěžila v kategorii ,,základní knihovna“ a v té taky získala 
hlavní cenu, za zásadní ovlivnění kulturního, společenského, ale i politického 
dění v obci a za přispění k znovuobnovení společné činnosti venkovské komu-
nity. Paní Barboře Černohorské a Zuzaně Brychtové Horecké byla předána cena 
Ministra kultury v Zrcadlovém sále Klementina v Praze. 

~
První podzimní Veřejné zasedání se koná v pondělí 18. října, zasedání po 

dlouhých měsících probíhalo prezenční formou a poprvé v nové knihovně. 
Hlavním a důležitým bodem zasedání byla Změna územního plánu. Téma, kte-
ré zajímá velkou část našich občanů. Změna územního plánu je nutná i přes 
fakt, že územní plán máme platný již přes tři roky. Paní starostka vysvětlila 
návrh obsahu změny, o kterém se dnes bude hlasovat a do něhož navrhuje za-
hrnout doporučení zadaných studií zejména v oblasti vody a dopravy. Uvedla, 
že ohledně těchto témat a změny územního plánu proběhlo za poslední mě-
síce spousta pracovních jednání zastupitelů obce, kterých se zúčastnili také 
odborníci. Změna se bude pořizovat ve zrychleném řízení – není nutné otvírat 
změnu v plném rozsahu, ale pouze u obecně prospěšných staveb a obecních 
zájmů, nikoli u individuálních žádostí. Pokud se dnes obsah změny schválí, 
bude to pokračovat procesem pořizování, následných diskusí, projednávání, 
a poté se bude finální změna opět schvalovat zastupitelstvem obce. Pokud vše 
půjde hladce, může to trvat pouze několik měsíců. Paní starostka uvedla, že 
Statenice jsou zanedbaná obec, a proto obec zadala studie – vodohospodářskou 
a dopravní, ze kterých plynou jasná doporučení (optimální umístění vodoje-
mu, dopravní doporučení). 

Popsala situaci s dodávkami vody (obec je zásobována ze dvou různých zdro-
jů). Návrhy vodohospodářské studie a dopravní studie byly v posledním roce 
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a půl detailně projednávány s největšími developery v obci (ALFA PRAHA, s.r.o., 
Statenice Property Development, a.s. a Z14), všechny strany jsou s obsahem stu-
dií detailně seznámeny. Nadále uvedla, že změna územního plánu by měla vy-
řešit nynější rozpor územního plánu – plán ve své obrazové formě není totožný 
s textovou formou. Obec ve svých krocích vychází z materiálů tzv. master plá-
nů, které jí developerské společnosti předaly, a veškeré změny a návrhy, které 
již jsou nebo budou vypracovány, pracují s platnými územními rozhodnutími 
a respektují je. 

Změnou územního plánu se nebudou dělat razantní rozhodnutí, která by 
platná územní rozhodnutí nerespektovala. Zástupce společnosti ALFA PRAHA, 
s.r.o. požádal o možnost vyjádření. Zástupce společnosti uvedl, že nikdo neví, 
co chce obec měnit, a ohradil se proti zkrácenému řízení o změně územního 
plánu. Zástupce uvedl, že cítí, že obec se snaží projekt společnosti ALFA PRAHA 
s.r.o. blokovat a pokud to tak bude, bude muset společnost učinit obranné kro-
ky. Zmínil, že společnost ALFA PRAHA s.r.o. už několik měsíců čeká na uzavření 
smlouvy o spolupráci. Společnost ALFA PRAHA s.r.o. by ráda dostala podklady 
ke změně územního plánu, tak jak bylo domluveno na jedné ze schůzek. Paní 
starostka reagovala, že materiály má připravené k odeslání (paní starostka 
uvedla, že s odesláním čekala na rozhodnutí zastupitelstva obce Statenice) a že 
v rámci jednání společnosti ALFA PRAHA s.r.o. vysvětlila důvody, které obec ke 
změně vedou. 

Místostarosta Pokorný popsal dvě hlavní varianty zásobování vodou pro obec 
Statenice – vlastní vodojem v oblasti Punčocha a vodojem ve společném projek-
tu VPSÚ. Popsal historii projektu7 VPSÚ a uvedl, že si myslí, že pokud se zásobo-
vání vodou přesune do vodojemu Punčocha, nikdo již investované peníze (cca 
9mil Kč) do vodojemu VPSÚ nevrátí. Starostka uvedla, že VDJ VPSÚ je jednou z 
doporučovaných variant odborníků. 

Následovala diskuse, kdy se vyjádřili také občané J.Č., V.V. a P.N. Následně pro-
běhla krátká diskuse mezi právním zástupcem společnosti ALFA PRAHA s.r.o. 
a paní starostkou, kde společnost ALFA PRAHA s.r.o. vyjádřila obavy, že nebude 
součástí projednávání změn a že změny budou diskutovány bez účasti develo-
perských společností. 

Paní starostka odpověděla, že legislativní proces pořizování nemůže develo-
perské společnosti z projednávání změny územního plánu vyloučit. Reagovala 
občanka V.N., která uvedla, že je přesvědčena, že výsledky ze studií by do územ-
ního plánu měly být zakomponovány, protože proto se dělaly a nestály málo. 
Vznesla dotaz, kdo v momentě, kdy tyto studie nebudou ve změně reflektovány, 
ponese zodpovědnost za zmařené investice. Posléze uvedla, že společnost ALFA 
PRAHA s.r.o. nemá právo vědět dopředu, co je obsahem chystané změny územ-
ního plánu. Právní zástupce společnosti ALFA PRAHA s.r.o. reagoval, že právo 
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vidí v tom, že společnost ALFA PRAHA s.r.o. do obce investovala několik desítek 
milionů korun a obec jí sama s obsahem návrhu seznámila. 

Na dotaz občana paní starostka představila podrobně návrh obsahu změny 
územního plánu. O slovo požádal zástupce společnosti ALFA PRAHA s.r.o., který 
vyjádřil své překvapení, protože považoval jednání s obcí dosud jako za efek-
tivní, a teď má pocit, že nic z dohodnutého neplatí. Pokud dnes zastupitelstvo 
obce schválí změnu územního plánu, bude společnost ALFA PRAHA s.r.o. dělat 
vše proto, aby ochránila své zájmy a bude se bránit. Uvedl, že dobré vedení obce 
nesmí občany vystavit jakémukoli riziku. Nadále dodal, že společnost Horizon 
Holding (Shikun&Binui Management s.r.o.) je pouze finanční partner společ-
nosti ALFA PRAHA s.r.o. a nemá žádný mandát s obcí jednat. Vyjádřil také lítost 
nad tím, že se uvádějí informace, které obec dostala od zástupce společnosti 
Horizon Holding, který není na zasedání přítomen. 

Paní starostka potvrdila, že se sešla se zástupcem společnosti Horizon 
Holding a že podnět k setkání vyšel od něj již před dvěma lety. Paní starostka 
zároveň uvedla, že si nechala u odborníka na developerské společnosti zanaly-
zovat nabídku společnosti ALFA PRAHA s.r.o., kterou tato společnost předložila 
obci koncem srpna. 

Z analýzy vyplynulo, že nabídka společnosti ALFA PRAHA s.r.o. neodpovídá 
ani běžné výši developerských příspěvků obcím v obdobných podmínkách, 
a to ve srovnání s výší svého zisku, který je prokazatelný, a s tím, jak moc vel-
ký zásah to bude pro stávající podobu obce. Starostka dále uvedla, že zástupce 
společnosti Horizon Holding se prý doslovně vyjádřil, že z první etapy jejich vý-
stavby (což je cca 80 bytových jednotek) nedostane obec Statenice ani korunu. 

Starostka vysvětlila, co obec čeká, až se výstavba dokončí a zdůraznila, že 
obec nemá dostatek financí, aby zajistila všechnu technickou i občanskou in-
frastrukturu, kterou nová sídla vyžadují. Proto vnímá takovéto výdaje jako nu-
cené výdaje a proto doporučuje, aby obec požadovala od developerů výstavbu 
takové infrastruktury na vlastní náklady alespoň pro „své“ obyvatele. (Jako 
příklad uvedla to, že za každé školní dítě platí nyní obec sousedním základním 
školám roční příspěvek 18 tisíc/dítě.) 

Z tohoto důvodu doporučuje zastupitelům, aby využili svých práv a povin-
ností správy obce a požadovali adekvátní příspěvek od developerů. Tato praxe 
je běžná i v obcích a městech, či městských částech, kde je již kompletní infra-
struktura zajištěna. 

Pan právní zástupce společnosti ALFA PRAHA s.r.o. vyzval paní starostku, aby 
uvedla jméno uvedeného odborníka na developerské společnosti a zdůraznil, 
že v Itálii by za tento postup zastupitelstva probíhalo trestní řízení. Paní sta-
rostka zdůraznila, že nikomu není ubíráno právo na cokoli, schvaluje se pouze 
návrh obsahu změny územního plánu, se kterým byla Alfa Praha seznámena, 
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a který navíc respektuje předložený Master plan Alfy Praha s.r.o. Uvedla, že 
zastupitelé, developerské společnosti i občané budou dostatečně informováni 
a budou mít možnost se ke změně vyjádřit. Obec je připravena se s developer-
skými společnosti domluvit a uvědomuje si i jejich potencionální přínos, ale zá-
roveň je její povinností hájit své zájmy. Obec peníze potřebuje, potřebuje nové 
investice, ale nabídka ze strany společnosti ALFA PRAHA s.r.o. je velice nízká. 

Paní zastupitelka Šmardová shrnula návrh usnesení a požádala o upřesně-
ní bodu „stanovení podmínek prostorového uspořádání zohledňující kapacity 
technické a dopravní infrastruktury a kapacity občanské vybavenosti“. Paní 
starostka odpověděla, že po zadání obsahu budou architekti navrhovat procen-
ta toho, kolik má být občanské vybavenosti v rozvojových plochách. Na to paní 
zastupitelka Šmardová reagovala, že „je před námi dlouhá cesta k naplnění 
těchto bodů“. Paní starostka jí to potvrdila. 

Posléze se paní zastupitelka Šmardová zeptala, jestli ve zkráceném řízení 
budou občané nějak kráceni na právech zásahu do tvorby změny územního 
plánu a zda bude veřejné projednání. Paní starostka odpověděla, že již po ně-
kolikáté opakuje, že občané kráceni nebudou a veřejné projednání proběhne. 
Občan J. Č. vysvětlil podstatu zkráceného řízení, což je dáno povahou změny. 
Zkrácené řízení neřeší jednotlivé změny, o které žádají občané (např. změnu 
zahrady na stavební pozemek), ale záležitosti obecně prospěšné a nedořešené 
v územním plánu. Nadále zdůraznil, že se nejedná o zrychlený proces, ale zkrá-
cený proces, a to pouze o část, kdy se řeší žádosti jednotlivců. Paní starostka 
doplnila, že se změna územního plánu netýká pouze rozvojových ploch, ale 
i stávající zástavby obce a že zkrácený postup se týká také toho, že není třeba 
dělat posouzení vlivu na životní prostředí. 

Občanka V. V. požádala o shrnutí celého problému a paní starostka jí na to 
odpověděla, že každý architekt, který územní plán tvoří, by měl dbát na to, 
aby byl výsledný projekt z dlouhodobého hlediska udržitelný a dával smysl. 
Obzvlášť ve chvíli, kdy se v rámci jedné obce vybudují dvě nová stejně velká 
sídla, je tato dlouhodobost velice důležitá. Stávající územní plán dlouhodobost 
nereflektuje, a proto je potřeba tato změna, aby mohli občané v obci žít a nejen 
přespávat. 

Občanka V. N. uvedla příklad sousední obce Lichoceves, kde jsou také deve-
loperské projekty, a každá etapa těchto projektů přináší obci nějaké benefity – 
mateřskou školku, základní školu, obchod. Každá etapa by měla obci, občanům 
(i stávajícím) něco přinést, přidanou hodnotu. Může se totiž stát, že projekt 
skončí u druhé etapy, nebude dokončen a obec nezíská nic. Usnesení bylo za-
stupiteli schváleno.
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Listopad

Vítání občánků
V sobotu 6. 11. Proběhlo v nové budově knihovny Vítání občánků. Paní sta-

rostka všechny přítomné přivítala a popřála novým občánkům mnoho štěstí 
a radosti. Všechna miminka dostala dárečky, mimo jiné od šikovných švadle-
nek z kroužku patchworku, a ženy ze Statenic a Tuchoměřic zazpívaly pro naše 
nejmenší několik ukolébavek. Všem, kteří se zúčastnili, patří velké poděkování, 
a dětem přání všeho dobrého do života. 

~
Setkání seniorů

Po roční pauze se v restauraci Statenka konalo setkání nejstarších obyvatel 
naší obce – Setkání seniorů. K tanci a poslechu hrál harmonikář pan Jindra 
Kelíšek. Pro naše seniory to bylo milé setkání. V době covidové patří naši senio-
ři k nejohroženější skupině obyvatel, a proto patří velké díky obecnímu úřadu 
za organizaci setkání a všem seniorům, kteří přišli. 

~
Obec podpořila v mimořádném grantu akci „Přijďte se naposledy bát‘‘, kterou 

pořádala občanská iniciativa Čtení pod lampou ve spolupráci s Kavárničkou. 
Statenice hostily první adventní neděli známého českého herce, dramatika, re-
žiséra, pedagoga a spisovatele pro děti Arnošta Goldflama. Bohužel hygienické 
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podmínky nedovolily setkat se s tímto panem hercem v naší knihovně a tak 
snad dny další budou k nás nakloněny k pořádání podobných akcí bez omezení. 

~
Rozsvěcení vánočního stromu

S příchodem podzimních dnů opět začal nárůst lidí nakažených nemocí 
Covid-19. Jsou omezeny vnitřní i venkovní akce. Rozsvěcení vánočního strom-
ku se muselo obejít bez tradičních vánočních trhů. Mohli jsme se také znovu 
těšit na Betlém, který byl obohacený o nové postavy. Jeho autoři jsou Veronika 
Trachtová (výtvarné zpracování) a Jan Petera (výroba). Za svoji práci si ani letos 
neřekli nic, obec platila jen materiál na jeho výrobu. Moc jim děkujeme a věří-
me, že i tentokrát všem lidem betlém zpříjemnil vánoční čas. 

~

Prosinec

Čertovská stezka
Na mikulášskou neděli 5. prosince připravili naši sokolové každoroční 

Čertovskou stezku, pro letošní rok byly připraveny hned stezky dvě. Každý 
z účastníků si mohl vybrat obtížnost trasy. Pro každého byl v cíli připraven 
mikulášský balíček. 
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~

V závěru roku proběhly dvě Zasedání zastupitelstva. První prosincové zase-
dání proběhlo v pondělí 15. 12. od 19 hod. 

Hlavní téma zastupitelstva koncem roku je rozpočet obce.
Starostka informovala, že rozpočet obce byl řádně zveřejněn na úřední desce 

a zastupitelstvo ho projednalo na pracovním jednání dne 6. 12. Než předá slovo 
panu místostarostovi Šandovi, který má v obci na starosti finanční záležitosti, 
aby návrh představil, ráda by jako členka zastupitelstva vznesla dotaz na před-
sedu finančního výboru, proč nesvolal k tomuto tématu finanční výbor tak, jak 
mu to přikazuje zákonná povinnost. 

Místostarosta Šanda představil zastupitelům návrh rozpočtu na rok 2022, kte-
rý byl vyvěšen na úřední desku 29. 11. 2021. Návrh rozpočtu vychází na straně 
příjmů z predikce rozpočtového určení daní pro rok 2022 a očekávaných daňo-
vý i nedaňových příjmů v celkové výši 25.968.500, -Kč. Největší část výdajů v na-
vrhovaném rozpočtu na rok 2022 tvoří běžné výdaje na chod a správu obce to 
v částce 21.797.950, - Kč (v roce 2021 jsme rozšířili obecní úřad o 3 zaměstnanecké 
poměry – 2 knihovnické úvazky na poloviční poměr, 1 technik obce na plný 
úvazek), kapitálové výdaje na investice jsou plánovány na úrovni 9.090.000,- Kč. 
Celková suma výdajů je tedy 30.887.950,- Kč, což znamená navrhovaný schodek 
ve výši 4.929.350,- Kč, který bude obec hradit z úspor v letech minulých. 

Zároveň místostarosta Šanda uvedl, že obec v roce 2022 pravděpodobně če-
kají další výdaje na nezbytné rozsáhlé opravy kanalizace a výstavbu chodníku 
Statenická v řádech deseti miliónů. Jejich finální výše bude známa až v průbě-
hu roku 2022 a budou se na nich, jak doufáme, velkou měrou podílet dotace. 
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Do rozpočtu bude pak finanční kalkulace v průběhu roku řazena na základě 
rozpočtových opatření, se kterými budeme seznamovat občany na veřejných 
zastupitelstvech. Paní starostka doplnila, že obec má rozjednanou dotaci se 
Státním fondem dopravní infrastruktury (zde bychom mohli získat přes 10 mi-
lionů Kč) a dotace na řad by mohla do rozpočtu přinést také okolo 10 milionů. 
Pokud tyto dotace získáme, budou naše náklady podstatně menší, než předpo-
kládá rozpočet. Předpoklady bohužel nemohou být součástí rozpočtu. 

~
Pro naši obec byl letošní rok ve znamení změny územního plánu a řešení 

dodávky pitné vody, která je nutná pro zajištění rozvoje obce. Počet obyvatel 
překročil 1500 obyvatel a obec se bude stále rozrůstat. Rok byl náročný pro ži-
vot obyvatel celé naší vlasti, nemoc Covid-19 vstoupila do každé rodiny, domu 
a bylo nutné chovat se dle daných pravidel a pokynů. Věřme, že následující rok 
přinese do našich domů, pohodu, lásku a štěstí.


